
Zápisnica 

z I. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Močenku mimo plánu práce v roku 2024  

konaného dňa 31. 01. 2024 o 17.30 hod.  

v zasadacej miestnosti Kláštora v Močenku na Školskej ul. č. 1690, 951 31 Močenok 

 

Prítomní: PaedDr. Roman Urbánik, starosta obce 

 Ing. Rastislav Benčík - poslanec OcZ  

 Ing. Gabriel Bleho - poslanec OcZ  

 Ing. Marek Mesároš - poslanec OcZ  

 Ing. Lukáš Minár - poslanec OcZ  

 Mgr. Roman Révay - poslanec OcZ 

 Mgr. Monika Straňáková Kohútová – poslankyňa OcZ 

 Mgr. Peter Sýkora - poslanec OcZ  

 Ing. Stanislav Šimko - poslanec OcZ 

 Ing. Jozef Šuvada – poslanec OcZ  

 PaedDr. Lucia Tóthová – poslankyňa OcZ 

 

Ospravedlnený: Bc. Ľuboš Blažo - poslanec OcZ  

  

Ostatní prítomní: Milena Veresová, hlavná kontrolórka obce 

 Ing. Lucia Benčíková, prednostka úradu 

 občania 

 

1. Otvorenie, voľba návrhovej komisie, určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

 

I. zasadnutie Obecného zastupiteľstva v Močenku mimo plánu práce v roku 2024 otvoril a viedol 

PaedDr. Roman Urbánik, starosta obce. Na začiatku zasadnutia privítal prítomných poslancov  

a skonštatoval, že počet poslancov v zasadacej miestnosti je 10, t. j. Obecné zastupiteľstvo  

je uznášania schopné. Z rokovania obecného zastupiteľstva sa ospravedlnil poslanec Bc. Ľuboš Blažo 

zo zdravotných dôvodov. 

 

Starosta obce navrhol, aby návrhová komisia pracovala v nasledovnom zložení:  

Ing. Lukáš Minár, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Stanislav Šimko 

 

Prítomní poslanci nemali pozmeňovacie návrhy.  

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 10 

Ing. Rastislav Benčík, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, 

Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada, 

PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

 

Za overovateľov zápisnice starosta obce navrhol Mgr. Romana Révaya a Ing. Jozefa Šuvadu. 

 

Prítomní poslanci nemali pozmeňovacie návrhy. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 10 
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Ing. Rastislav Benčík, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, 

Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada, 

PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

 

Za zapisovateľku starosta obce určil prednostku Obecného úradu Močenok Ing. Luciu Benčíkovú. 

 

Uznesenie č. 1. – I./MOZ/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 

a) schvaľuje 

návrhovú komisiu v zložení:  

Ing. Lukáš Minár, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Stanislav Šimko 

 

za overovateľov zápisnice určuje:  

Mgr. Romana Révaya, Ing. Jozefa Šuvadu 

 

b) určuje 

za zapisovateľku: Ing. Luciu Benčíkovú 

 

 

 

2. Schválenie programu rokovania 

 

Bod č. 2 začína v zázname od času 4:00 min (videozáznam je uložený na odkaze: 

https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024 ). 

 

Starosta obce uviedol, že návrh programu I. zasadnutia obecného zastupiteľstva mimo plánu práce 

v roku 2024 bol poslancom doručený spolu s pozvánkou na zasadnutie obecného zastupiteľstva. Návrh 

programu bol zverejnený na úradnej tabuli, webovom sídle obce, elektronickej úradnej tabuli  

a v káblovej televízii. Starosta obce uviedol, že o zvolanie zasadnutia OcZ požiadala skupina poslancov. 

Mal osobné stretnutie s poslancom Mgr. Romanom Révayom za prítomnosti hlavnej kontrolórky 

a prednostky obecného úradu. Na základe predložených uznesení bol pripravený návrh programu 

rokovania obecného zastupiteľstva. Následne starosta obce prečítal návrh programu rokovania. 

 

1. Otvorenie, voľba návrhovej komisie, určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice  

 

2. Schválenie programu rokovania   

 

3.  Materiál predložený na prerokovanie 

 

     3.1 Stanovisko Okresného úradu Nitra, odd. územného plánovania k  doplneniu  

             regulatívov do rozpracovaných zmien a doplnkov č. 4 – Územný plán obce Močenok 

     3.2 Návrh na zrušenie uznesenia č. 3.1 – IV./MOZ/2023 prijatého dňa 28. 09. 2023,    

            ktorého veto starostu obce bolo prelomené 3/5 väčšinou všetkých poslancov  

            na zasadnutí Obecného zastupiteľstva v Močenku dňa 31.10.2023. 

     3.3 Návrh na obstaranie Územného plánu  - Zmeny a doplnky č. 5 obce Močenok 

     3.4 Návrh na zriadenie Komisie pre dohľad nad prípravou územného plánu obce Močenok                

            – zmeny a doplnky č.5 a vymedzenie jej úloh 

     3.5 Návrh na súhlas so zriadením záložného práva v prospech Štátneho fondu rozvoja  

           bývania a v prospech Ministerstva dopravy a výstavby Slovenskej republiky na Bytový      

https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024
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           dom SO 16 b. j. ul. M. R. Štefánika, súp. č. 1978 

 

4. Záver 

Starosta obce dal hlasovať o predloženom návrhu programu rokovania OcZ. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 4 

Ing. Rastislav Benčík, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada,  

 

Zvyšní 6 poslanci nehlasovali: 

Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, Mgr. Monika 

Straňáková Kohútová, PaedDr. Lucia Tóthová 

 

Starosta obce skonštatoval, že program rokovania nebol schválený. 

 

Poslanec Ing. Marek Mesároš uviedol, že neporozumeli zadaniu o hlasovaní, ktoré dal starosta obce 

a požiadal, aby hlasovanie bolo vyhlásené za zmätočné a aby sa o programe hlasovalo opäť 

a pokračovalo sa tak v chôdzi. 

 

Starosta obce dal hlasovať o zmätočnom hlasovaní za schválenie programu rokovania 1. zasadnutia OcZ 

v Močenku mimo plánu práce v roku 2024. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 10 

Ing. Rastislav Benčík, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, 

Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada, 

PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

 

Starosta obce vyhlásil, že poslanci schválili prvé hlasovanie o programe rokovania za zmätočné. 

 

Požiadal poslanca Mgr. Petra Sýkoru (zástupcu starostu obce), aby dal hlasovať o programe rokovania. 

 

Poslanec Mgr. Peter Sýkora dal hlasovať o predloženom programe rokovania OcZ tak, ako ho na 

začiatku tohto bodu prečítal starosta obce. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 9 

Ing. Rastislav Benčík, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, 

Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada, 0 

Proti: 0 

Zdržala sa: 1 

PaedDr. Lucia Tóthová 

 

Uznesenie č. 2. – I./MOZ/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 
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schvaľuje 

predložený program rokovania, ktorý bol zverejnený podľa § 12 ods. 4 zákona o obecnom zriadení 

 

 

Poslanec Mgr. Peter Sýkora skonštatoval, že program rokovania bol schválený. Informoval sa, či chce 

niekto meniť alebo doplniť schválený program rokovania. 

 

Poslanec Ing. Marek Mesároš navrhol, aby sa program rokovania doplnil o body Interpelácie poslancov 

a Diskusia pred posledný bod Záver. 

 

Poslanec Mgr. Peter Sýkora dal hlasovať o tomto návrhu. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 10 

Ing. Rastislav Benčík, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, 

Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada, 

PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

 

Poslanec Mgr. Peter Sýkora skonštatoval, že návrh na doplnenie programu rokovania OcZ bol 

schválený. 

 

Uznesenie č. 2.1 – I./MOZ/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 

schvaľuje 

návrh poslanca Ing. Mareka Mesároša na doplnenie schváleného programu rokovania Obecného 

zastupiteľstva v Močenku o body Interpelácie poslancov a Diskusiu a to nasledovne: 

1. Otvorenie, voľba návrhovej komisie, určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice  

2. Schválenie programu rokovania   

3.  Materiál predložený na prerokovanie 

     3.1 Stanovisko Okresného úradu Nitra, odd. územného plánovania k  doplneniu  

             regulatívov do rozpracovaných zmien a doplnkov č. 4 – Územný plán obce Močenok 

     3.2 Návrh na zrušenie uznesenia č. 3.1 – IV./MOZ/2023 prijatého dňa 28. 09. 2023,    

            ktorého veto starostu obce bolo prelomené 3/5 väčšinou všetkých poslancov  

            na zasadnutí Obecného zastupiteľstva v Močenku dňa 31.10.2023. 

     3.3 Návrh na obstaranie Územného plánu  - Zmeny a doplnky č. 5 obce Močenok 

     3.4 Návrh na zriadenie Komisie pre dohľad nad prípravou územného plánu obce Močenok                

            – zmeny a doplnky č.5 a vymedzenie jej úloh 

     3.5 Návrh na súhlas so zriadením záložného práva v prospech Štátneho fondu rozvoja  

           bývania a v prospech Ministerstva dopravy a výstavby Slovenskej republiky na Bytový      

           dom SO 16 b. j. ul. M. R. Štefánika, súp. č. 1978 

4. Interpelácie poslancov 

5. Diskusia 

6. Záver 
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3. Materiál predložený na prerokovanie 

 

Bod č. 3.1 začína v zázname od času 11:30 min (videozáznam je uložený na odkaze: 

https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024 ). 

 

 

3.1 Starosta obce predložil prítomným poslancom stanovisko Okresného úradu Nitra, oddelenie 

územného plánovania k doplneniu regulatívov do rozpracovaných zmien a doplnkov č. 4 územného 

plánu Obce Močenok. Poznamenal, že v stanovisku sa uvádza, že nie je možné doplniť regulatív už do 

rozpracovaných ZaD č. 4, bolo by to obchádzanie a porušovanie zákona. 

 

V rozprave poslanci nevystúpili. 

 

Starosta obce dal hlasovať o predloženom materiály.  

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 10 

Ing. Rastislav Benčík, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, 

Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada, 

PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

 

Poslanci zobrali na vedomie stanovisko Okresného úradu Nitra.  

 

Uznesenie č. 3.1 – I./MOZ/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 

berie na vedomie 

Stanovisko Okresného úradu Nitra, oddelenie územného plánovania k doplneniu regulatívov  

do rozpracovaných zmien a doplnkov č. 4 – Územný plán obce Močenok 

 

 

Poslankyňa PaedDr. Lucia Tóthová požiadala o 5 min prestávku. Starosta obce prerušil na 5 min 

zasadnutie OcZ v Močenku. 

 

 

 

Bod č. 3.2 začína v zázname od času 15:20 min (videozáznam je uložený na odkaze: 

https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024 ). 

 

3.2 Starosta obce predložil prítomným poslancom návrh uznesenia na zrušenie uznesenia č. 3.1 – 

IV./MOZ/2023 prijatého dňa 28. 09. 2023, ktorého veto starostu obce bolo prelomené 3/5 väčšinou 

všetkých poslancov na zasadnutí Obecného zastupiteľstva v Močenku dňa 31. 10. 2023. Tento návrh 

predložili poslanci v rámci žiadosti o zvolanie zasadnutia OcZ v Močenku.  

 

Poslanec Ing. Marek Mesároš uviedol, že návrh na zrušenie uznesenia č. 3.1 – IV./MOZ/2023 

predkladajú z dôvodu ako uviedol starosta obce v rámci bodu č. 3.1 – že Okresný úrad Nitra, oddelenie 

územného plánovania dalo stanovisko, že zmeny a doplnky č. 4 v tejto časti procesu nie je možné 

doplniť, lebo by bola obídená verejnosť. Nechcú ani brzdiť žiadateľov týchto zmien a doplnkov, 

nakoľko oni už majú všetky stanoviská k tomu, aby sa ZaD č. 4 územného plánu mohli schváliť. 

https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024
https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024
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Pripomenul, že na dané uznesenie poslala podnet na prokuratúru hlavná kontrolórka obce, z dôvodu, 

aby prokuratúra posúdila, či nimi navrhované uznesenie je alebo nie je zákonné. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada požiadal poslanca Ing. Mareka Mesároša, aby občanom ozrejmil, čoho  

sa týkalo dané uznesenie. 

 

Poslanec Ing. Marek Mesároš odpovedal, že územný plán obce obsahuje veľké množstvo informácií,  

ale v rámci ich návrhu chceli ZaD č. 4 doplniť o regulatív, aby v katastrálnom území obce Močenok 

nemohla byť spaľovňa. Ale ako uviedol, nechcú brzdiť ZaD č. 4 a preto navrhujú, aby sa schválili ZaD 

č. 5. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada doplnil, že sa jedná o výstavbu v areáli spoločnosti Duslo a. s. 

 

Poslanec Ing. Marek Mesároš uviedol, že oni riešia k. ú. Obce Močenok, ale je pravda, že Duslo a. s. 

má v danej lokalite pozemky. Poznamenal, že informovanie občanov je na pleciach samosprávy. 

 

Starosta obce ozrejmil, že je predložený návrh na zrušenie uznesenia, ktoré prijalo OcZ v septembri 

a jeho veto (tzn. nepodpísanie uznesenia) bolo prelomené na ďalšom rokovaní OcZ. Hlavná kontrolórka 

dala podnet na okresnú prokuratúru, ale k dnešnému dňu obec nemá stanovisko z prokuratúry. Doplnil, 

že uznesenia sa skladalo z dvoch častí a na prokuratúru sa obrátili s dvoma otázkami, či je možné doplniť 

už prebiehajúce ZaD č. 4 územného plánu a či je možné, aby OcZ ukladalo úlohy prednostke Obecného 

úradu v Močenku. Starosta obce uviedol, že on celú dobu tvrdil, že treba otvoriť ZaD č. 5. 

 

Poslanec Mgr. Roman Révay uviedol, že k danej problematike vždy pristupovali seriózne a tvrdili,  

že pokiaľ budú mať podnikateľské subjekty v rámci ZaD č. 4 všetko splnené, tak ich nebudú brzdiť. 

Avšak stále nie je zrejmé, či ich cesta bola zákonná, nakoľko sa prokuratúra k danej veci nevyjadrila.  

 

Starosta obce poznamenal, že predtým z ich strany nikdy nepočul to, že oni nechcú brzdiť tie dva 

podnikateľské subjekty  a následne dal hlasovať o návrhu uznesenia. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 10 

Ing. Rastislav Benčík, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, 

Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada, 

PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

 

Poslanci zrušili uznesenie č. 3.1 – IV./MOZ/2023 prijaté dňa 28. 09. 2023, ktorého veto starostu obce 

bolo prelomené 3/5 väčšinou všetkých poslancov na zasadnutí Obecného zastupiteľstva v Močenku dňa 

31. 10. 2023. 

 

Uznesenie č. 3.2 – I./MOZ/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 

ruší 

uznesenie č. 3.1 – IV./MOZ/2023 prijaté dňa 28. 09. 2023, ktorého veto starostu obce bolo 

prelomené 3/5 väčšinou všetkých poslancov na zasadnutí Obecného zastupiteľstva v Močenku dňa 

31. 10. 2023. 
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Bod č. 3.3 začína v zázname od času 32:15 min (videozáznam je uložený na odkaze: 

https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024 ). 

 

 

3.3 Starosta obce predložil návrh na obstaranie Zmien a doplnkov č. 5 k územnému plánu Obce 

Močenok.  

 

Poslanec Ing. Marek Mesároš prečítal návrh uznesenia. 

 

Poslanec Mgr. Peter Sýkora uviedol, že za ZaD č. 4 nehlasoval, lebo hrozil obci súdny spor a pokuty 

z toho dôvodu nebude hlasovať ani za ZaD č. 5. Je za to, aby o tom rozhodlo Ministerstvo životného 

prostredia SR, keď o tom rozhodne ministerstvo, tak obci nehrozí žiadna pokuta alebo súd.  

 

Poslanec Ing. Marek Mesároš poznamenal, že pre nich je dôležité zastaviť výstavbu spaľovne. Vie,  

že zmeny a doplnky ÚP musia prejsť viacerými procesmi. Taktiež mu je zrejmé, že akékoľvek 

rozhodnutie je napadnuteľné na súde alebo na prokuratúre.  

 

Poslanec Mgr. Roman Révay reagoval na poslanca Mgr. Petra Sýkoru, že nechcel hlasovať za ZaD č. 4 

a teraz ani za ZaD č. 5 a navrhuje to nechať v rukách ministra ŽP SR. Výstavbe spaľovne sa dá zamedziť 

len zmenou územného plánu. 

 

Starosta obce uviedol, že architekt ZaD č. 4 ich upozornil, že tieto ZaD už nie je možné doplniť. Preto 

si myslí, že zástupca starostu myslel na ZaD č. 4 z pohľadu procesu. 

 

Poslanec Mgr. Roman Révay uviedol ako príklad, že ak by si dal spracovať projekt na 2 podlažný dom 

a v priebehu príprav by sa zmenilo osadenstvo v obecnom zastupiteľstve a zmenili by územný plán 

a mohli by sa stavať len 1 podlažné domy, tak kde by sa dovolal spravodlivosti, že už nemôže stavať  

2-podlažný dom.  

 

Starosta obce mu odpovedal, že podľa neho, ak by sa obrátil na súd, tak by mu dal súd za pravdu, lebo 

v danom čase, keď si dal vyhotoviť projektovú dokumentáciu platil určitý územný plán. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada poznamenal, že investori zo spaľovne boli v roku 2019 na zasadnutí 

obecného zastupiteľstva a vtedy poslanec Ing. Marek Mesároš nemal výhrady voči tejto investícií. Pýtal 

sa ho, že prečo zmenil názor a zrazu chcú Duslu, a. s. diktovať, čo môžu robiť na svojich pozemkoch  

a či zabudli koľko „dobra“ urobilo Duslo pre Močenok.  

 

Poslanec Ing. Marek Mesároš odpovedal, že v roku 2019 boli na zasadnutí obecného zastupiteľstva 

investori predstaviť daný záber, ktorý sa bral na vedomie. Podľa jeho názoru by sa odpad mal likvidovať 

tam, kde sa aj vytvorí. Poznamenal, že sa často spomína Viedeň, ale oni vyprodukujú enormné množstvo 

odpadu a nemajú inú možnosť ako len ho spáliť. V našej blízkosti už jeden zdroj znečistenia prostredia 

je a s kolegami a občanmi sa zhodli na tom, že spaľovňu tu nechcú. Nie je tu na to dopravná 

infraštruktúra a ani sa tu nevyprodukuje toľko odpadu, keďže v zámere investora sa spomína 130 tis. 

ton odpadu. Ako už viackrát povedali, oni nie sú proti Duslu, a. s., ktoré má tiež svoju vlastnú spaľovňu. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada sa informoval, prečo poslanec Ing. Marek Mesároš nebol vo Viedni, aby 

videl, ako to tam funguje. 

 

Poslanec Ing. Marek Mesároš odpovedal, že napr. také dioxíny nie je vo vzduchu cítiť. A samé 

ministerstvo ŽP SR tvrdí, že spaľovne sú veľkým znečisťovateľom životného prostredia.  

 

https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024
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Poslanec Mgr. Roman Révay uviedol, že sa boli súkromne pozrieť v Obci Kokšov Bakša a pýtali sa 

občanov, ako vnímajú spaľovňu, ktorá je v blízkosti Košíc. V Košiciach majú skládku odpadu vonku 

a veľakrát to tam horelo. A oni hovorili, že nechcú brzdiť podnikateľské subjekty, ktorých sa týkajú 

ZaD č. 4. Poznamenal, že verí, že ich právna analýza je správna a postupovali v zmysle zákona.  

 

Poslanec Ing. Stanislav Šimko poznamenal, že máme rôzne inštitúcie a tie musia rozhodnúť, čo je 

zákonné a správne a čo nie. Treba si však zodpovedať otázku, čo bude s odpadom. Sú dve možnosti 

narábania s odpadom a to ukladať na skládku alebo ho spaľovať. Myslí si, že spaľovanie odpadu je lepší 

spôsob ako ukladanie odpadu. Každý má však právo na svoj vlastný názor, ale avšak nikto nemôže 

presadzovať svoj názor protizákonne. Informoval sa, prečo k predloženým uzneseniam nebola dodaná 

dôvodová správa. 

Taktiež navrhol, aby sa prepracoval rokovací poriadok obecného zastupiteľstva, najmä § 7 a návrh 

rokovacieho poriadku bol prerokovaný vo všetkých komisiách. 

 

Starosta obce uviedol, že rokovací poriadok prerába hlavná kontrolórka spolu s prednostkou obecného 

úradu. 

 

Starosta obce dal hlasovať o predloženom materiály. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 7 

Ing. Rastislav Benčík, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, 

Mgr. Monika Straňáková Kohútová, PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: 3 

Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada 

Zdržali sa: 0 

 

Poslanci schválili obstaranie Zmien a doplnkov č. 5 územného plánu obce Močenok. 

 

Uznesenie č. 3.3 – I./MOZ/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 

schvaľuje 

Obstaranie Územného plánu - Zmeny a doplnky č. 5 obce Močenok v tomto rozsahu: 

Doplnenie regulatívov obce na území katastrálneho územia obce Močenok o neprípustnú funkciu  

územného plánu obce Močenok v znení „zariadenia na energetické zhodnocovanie odpadov,  

iné zhodnocovanie odpadov, nakladanie s komunálnym odpadom a priemyselným odpadom  

s výnimkou pyrolýzy plastov a anaeróbnej digescie“. 

 

 

 

Bod č. 3.4 začína v zázname od času 1:10:05 min (videozáznam je uložený na odkaze: 

https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024 ). 

 

3.4 Starosta obce predložil návrh uznesenia na zriadenie komisie pre Zmeny a Doplnky č. 5 k územnému 

plánu obce Močenok. Uviedol, že návrh uznesenia predložila skupina poslancov, ktorá požiadala 

o zvolanie zasadnutia OcZ v Močenku. 

 

Poslanec Ing. Stanislav Šimko poznamenal, že už jedna komisia existuje a bola zriadená pre ZaD č. 4, 

preto nerozumie, prečo sa ide zriadiť ďalšia komisia. Podľa neho by sa tomu mohla venovať komisia 

pre územné plánovanie a investičnú činnosť. 

https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024
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Starosta obce sa informoval, koľkokrát zasadala zriadená komisia pre ZaD č. 4, kde sú výsledky 

a zápisnice zo stretnutí tejto komisie. 

 

Poslanec Ing. Marek Mesároš reagoval, že pokiaľ by ho boli poslanci pred zasadnutím OcZ upozornili, 

že treba zrušiť komisiu k ZaD č. 4, tak pripravia návrh uznesenia. Uviedol, že na najbližšie zasadnutie 

obecného zastupiteľstva to pripravia. Taktiež uviedol, že on bol jedenkrát na zasadnutí komisie a vtedy 

sa stretli so zamestnankyňou obecného úradu, ktorá má na starosti agendu okolo územného plánu, prešli 

si podklady k ZaD č. 4 a nezistili žiadne porušenie zákonov.  

 

Starosta obce poznamenal, že by bolo slušné, aby komisia informovala občanov, čo komisia zistila a za 

týmto účelom by bolo dobré predložiť aj zápisnice zo zasadnutie danej komisie. Pýtal sa, či komisia 

zistila napr. blokovanie procesov pri ZaD č. 4. 

 

Poslanec Mgr. Roman Révay uviedol, že k tejto téme sa venovali na predchádzajúcom zasadnutí 

obecného zastupiteľstva, kde si to všetko už vydiskutovali. Zasadnutie komisie prebehlo neformálne, 

žiadne pochybenie zo strany obce nezistili. Avšak aj napriek tomu trvajú, aby komisia pre ZaD č. 5 bola 

zriadená. 

 

Starosta obce dal hlasovať o predloženom materiály. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 9 

Ing. Rastislav Benčík, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, 

Mgr. Monika Straňáková Kohútová,  Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada, PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: 0 

Zdržal sa: 1 

Mgr. Peter Sýkora 

 

Poslanci súhlasili so zriadením komisie pre dohľad nad prípravou územného plánu obce Močenok – 

zmeny a doplnky č.5, vymedzili jej úlohy a zvoli predsedu a členov komisie. 

 

Uznesenie č. 3.4 – I./MOZ/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 

1. zriaďuje 

komisiu pre dohľad nad prípravou územného plánu obce Močenok – zmeny a doplnky č.5  

a vymedzuje jej úlohy nasledovne: 

• oboznamuje sa s podkladmi a materiálmi na zmeny a doplnky územného plánu obce, 

• oboznamuje sa s investičnými zámermi a aktivitami a podieľa sa na tvorbe podkladov pre ich 

návrh z hľadiska svojej pôsobnosti, 

• dohliada na spracovanie podkladov k územnému plánu obce Močenok – zmeny  

a doplnky č. 5, 

• kontroluje termíny a dodržiavanie lehôt na vypracovanie zmien a doplnkov územného plánu 

obce, 

• v potrebnom rozsahu spolupracuje s obecným úradom a ostatnými komisiami OcZ, informuje 

obecné zastupiteľstvo o priebehu prípravy zmien a doplnkov č. 5 územného plánu. 

2. volí 

a) za predsedu komisie pre dohľad nad prípravou územného plánu obce Močenok – zmeny a doplnky  

č. 5 
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Mgr. Moniku Straňákovú Kohútovú 

b) za členov komisie 

Mgr. Romana Révaya 

Ing. Mareka Mesároša 

Ing. Rastislava Benčíka 

 

 

Návrh na vyčlenenie finančných prostriedkov na ZaD č. 5 sa začína v zázname od 1:28:35 h. 

(videozáznam je uložený na odkaze: https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-

planu-prace-v-roku-2024 ). 

 

Poslanec Ing. Marek Mesároš predložil návrh uznesenia v znení: 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku ukladá Obecnému úradu v Močenku zabezpečiť vyčlenenie finančných 

prostriedkov na zabezpečenie spracovania zmien a doplnkov č. 5 k územnému plánu Obce Močenok  

v rozpočte obce na zasadnutí zastupiteľstva dňa 28.2.2024.  

Tento návrh uznesenia poslal poslancom pred zasadnutím obecného zastupiteľstva. 

 

Poslanec Ing. Stanislav Šimko mal pripomienku, že Obecné zastupiteľstvo nemôže niečo ukladať 

obecnému úradu a preto mu odporučil, aby preformuloval návrh uznesenia na žiada starostu a atď. 

 

Hlavná kontrolórka oponovala, že podľa nej je návrh v poriadku, lebo obecný úrad je výpravovňa 

všetkých orgánov a stará sa o dokumentáciu aj obecného zastupiteľstva. 

 

Poslanec Ing. Stanislav Šimko s jej názorom nesúhlasil, lebo podľa neho je to kompetencia starostu 

obce.  

 

Starosta obce reagoval na návrh uznesenia s tým, že toto uznesenie je bezpredmetné nakoľko Obec 

Močenok musí vysúťažiť obstarávateľa ZaD č. 5 a zistiť predpokladanú hodnotu zákazky. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada poznamenal, že by poslanci mali zadefinovať v akej výške finančné 

prostriedky treba vyčleniť. 

 

Starosta obce odpovedal, že sa musí spraviť prieskum predpokladanej hodnoty zákazky a podľa toho 

budeme vedieť, akú sumu budeme potrebovať vyčleniť v rozpočte. 

 

Poslanec Ing. Marek Mesároš požiadal, aby starosta obce dal hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako ho 

predložil. 

 

Starosta obce dal hlasovať o návrhu uznesenia, ktoré predložil poslanec Ing. Marek Mesároš. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 7 

Ing. Rastislav Benčík, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, 

Mgr. Monika Straňáková Kohútová, PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: 0 

Zdržali sa: 3 

Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada 

 

Uznesenie č. 3.4.1 – I./MOZ/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 

https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024
https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024
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ukladá 

Obecnému úradu v Močenku zabezpečiť vyčlenenie finančných prostriedkov na zabezpečenie 

spracovania zmien a doplnkov č. 5 k územnému plánu Obce Močenok v rozpočte obce  

na zasadnutí zastupiteľstva dňa 28.2.2024. 

 

 

 

Bod č. 3.5 začína v zázname od času 1:37:05 h. (videozáznam je uložený na odkaze: 

https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024 ). 

 

3.5 Starosta obce predložil prítomným poslancom návrh uznesenia na súhlas so zriadením záložného 

práva v prospech Štátneho fondu rozvoja bývania a v prospech Ministerstva dopravy a výstavby 

Slovenskej republiky. Uviedol, že záložné práva sa týkajú bytového domu dom SO 16 b. j. ul. M. R. 

Štefánika, súp. č. 1978. 

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada sa informoval, či by sa nemal v uznesení stanoviť aj termín, do kedy sa 

zriaďuje záložné právo. 

 

Starosta obce informoval, že už v prvotnom uznesení k bytovému domu je stanovená doba záložného 

práva na 30 rokov. 

 

Starosta obce dal hlasovať o návrhu uznesenia. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 10 

Ing. Rastislav Benčík, Ing. Gabriel Bleho, Ing. Marek Mesároš, Ing. Lukáš Minár, Mgr. Roman Révay, 

Mgr. Monika Straňáková Kohútová, Mgr. Peter Sýkora, Ing. Stanislav Šimko, Ing. Jozef Šuvada, 

PaedDr. Lucia Tóthová 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

 

Poslanci súhlasili so zriadením záložného práva v prospech Štátneho fondu rozvoja bývania 

a v prospech Ministerstva dopravy a výstavby Slovenskej republiky. 

 

Uznesenie č. 3.5 – I./MOZ/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Močenku 

1.) Súhlasí  

so zriadením záložného práva v prospech Štátneho fondu rozvoja bývania na: 

• Bytový dom SO 16 b. j. ul. M. R. Štefánika, súp. č. 1978, ktorý je zapísaný na LV č. 2425 

register CKN, k. ú. Močenok, obec Močenok, okres Šaľa, v spoluvlastníckom podiele 1/1, osadený  

na pozemku parcela č. 90/5 zastavaná plocha a nádvorie vo výmere 287 m², zapísaný na LV č. 2425,  

k. ú. Močenok, obec Močenok, okres Šaľa, v spoluvlastníckom podiele 1/1. 

• pozemky: parcela č. 90/2 zastavaná plocha a nádvorie vo výmere 410 m², parcela č. 90/4 

zastavaná plocha a nádvorie vo výmere 699 m² a parcela č. 90/6 zastavaná plocha a nádvorie  

vo výmere 54 m², register C KN, za písané na LV č. 2425, k. ú. Močenok, obec Močenok, okres Šaľa, 

v spoluvlastníckom podiele 1/1, na ktorých je vybudovaná technická vybavenosť, ktorá zabezpečuje 

užívanie a prístup k stavbe ,,Bytový dom SO 16 b. j. ul. M. R. Štefánika“. 

 

2.) Súhlasí  

so zriadením záložného práva v prospech Ministerstva dopravy a výstavby Slovenskej republiky na 

https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024
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zabezpečenie vrátenia poskytnutej dotácie a na zachovanie nájomného charakteru bytov v Bytovom 

dome SO 16 b. j. ul. M. R. Štefánika, súp. č. 1978, ktorý je zapísaný na LV č. 2425,  

v spoluvlastníckom podiele 1/1, osadený na pozemku parcela č. 90/5 zastavaná plocha a nádvorie  

vo výmere 287 m², zapísaný na LV č. 2425, k. ú. Močenok, obec Močenok, okres Šaľa,  

v spoluvlastníckom podiele 1/1. 

 

 

 

4. Interpelácie poslancov 

 

Bod č. 4 začína na zázname v čase 1:42:30 h ( videozáznam je uložený na odkaze: 

https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024 ). 

 

Poslanec Mgr. Roman Révay sa informoval, či pani hlavná kontrolórka pošle na prokuratúru uznesenie 

k ZaD č. 5 územného plánu obce Močenok. 

 

Hlavná kontrolórka odpovedala, že si nemyslí, že je potrebné uznesenie poslať na prokuratúru. Na to sú 

odborne spôsobilé osoby, aby sa k zmenám a doplnkom územného plánu vyjadrili. 

 

Poslanec Mgr. Roman Révay sa pýtal poslanca Ing. Rastislava Benčíka, či by mohol povedať, či ich oni 

zdržali v procese ZaD č. 4. 

 

Poslanec Ing. Rastislav Benčík odpovedal, že áno aj nie. Zdržalo ich trošku len to, že starosta obce sa 

vyjadril, že sa zatiaľ nepošlú poklady k ZaD č. 4 na Okresný úrad Nitra, pokiaľ nebude stanovisko 

z prokuratúry.  

 

Starosta obce odpovedal, že musel čakať nakoľko uznesenie bolo do dnešného dňa platné a až teraz ho 

zrušili. Takže už v tejto chvíli nemá dôvod nekonať a podklady sa pošlú na Okresný úrad v Nitre. 

 

 

 

5. Diskusia  

 

Bod č. 5 začína na zázname v čase 1:46:08 h ( videozáznam je uložený na odkaze: 

https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024 ). 

 

Občan p. Ing. Tomčala reagoval na výroky poslanca Ing. Šuvadu. Pýtal sa ho, či si myslí, že v Močenku 

bude modernejšia technológia v spaľovni než je tomu v Bratislave. Taktiež poznamenal, že občania 

očakávajú, že nakoľko sú poslanci volení občanmi, tak budú aj rozhodovať v prospech občanov.  

 

Poslanec Ing. Jozef Šuvada občanovi Ing. Tomčalovi odpovedal, že nie takú dymiacu spaľovňu ako 

videli cestou z Viedne v Bratislave, ale minimálne takú kvalitnú, ako videli vo Viedni.  

 

Občan p. Ing. Bicek (zástupca spoločnosti ewia a.s.) uviedol, že je potrebné, aby si poslanci pozreli, čo 

znamená pyrolýza plastov a anaérobna digescia a poznamenal, že ešte je platné uznesenie Obecného 

zastupiteľstva v Močenku, v zmysle ktorého by sa mali vyjadrovať k investičným zámerom do okruhu 

30 km od obce Močenok, ale k výstavbe plazmovej spaľovni v susednom katastri sa nevyjadrujú,  

ale proti nim bojujú. Plasty sú tiež odpady a majú svoje katalógové čísla, preto by bolo správne určiť, 

ktoré plasty podľa katalógu sa môžu spaľovať. Skonštatoval, že uznesením, ktorým schválili obstaranie 

ZaD č. 5 zvýhodnili jednu spoločnosť. Skupina poslancov by mala podľa neho zdôvodniť, prečo prvotné 

uznesenie zrušili a odkiaľ, resp. od koho majú inštrukcie, ako majú postupovať.  

https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024
https://mocenok.sk/clanok/i-zasadnutie-oz-v-mocenku-mimo-planu-prace-v-roku-2024
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Uviedol, že najväčším znečisťovateľom sú aj samotné domácnosti, ktoré majú krby a pece, lebo niektorí 

pália ten odpad, ktorí oni chcú zakázať. A tieto domácnosti produkujú tie dioxíny, ktoré spomínali cez 

zasadnutie OcZ. Vo Vlkovej doline je navozený odpad a to by sa malo riešiť, lebo ten odpad tam pracuje 

a ohrozuje spodné vody. Prítomných informoval, že zo dňa 24.1.2023 existuje rozhodnutie Krajského 

súdu v Nitre o tom, že keď je už raz niekde vymedzené priemyselné územie a keď niekto obmedzí 

konkrétne jednu činnosť, tak súd takéto uznesenie obecného/mestského zastupiteľstva vyhlási za 

neplatné a protizákonné. Rozhodnutie č. 40192088 131/2017.  

Navrhol, aby sa zriadená komisia stretla aj s nimi ako investormi a vydiskutovali si jednotlivé zámery 

a procesy.  

 

Poslanec Ing. Marek Mesároš poznamenal, že pokiaľ sa im podarí zastaviť výstavbu spaľovne 

v Močenku, tak bude veľmi rád.  

 

Poslanec Mgr. Roman Révay poznamenal, že pyrolýzu plastov dali preto do uznesenia, lebo túto činnosť 

plánuje spoločnosť Duslo a. s. a pomocou tohto procesu budú dostávať naspäť ropu. Stojí im to za to, 

aby zabojovali proti spaľovni a nebroja proti spoločnosti Duslo a. s. a ešte aj tým nastaveným uznesením 

to potvrdzujú. Nie je to o dvoch plazmových spaľovniach v Seliciach. Navrhovaná spaľovňa v k. ú. 

Močenok má byť roštová a je tam pri spaľovaní vedľajší produkt  a to 20 % škváry  a 3 % popolčeka  a 

nepovedali úplne presne, ako s týmto vedľajším produktom bude naložené. Občania sa obávajú, že sa 

to tu bude hromadiť niekoľko rokov na jednej kope odpadu. Na druhej strane Obec Močenok je plne 

plynofikovaná a určite domácnosti netvoria toľko dioxínov. Kúrenie s drevom je v našich 

domácnostiach len doplnkové.  

 

Starosta obce doplnil, že obec Močenok môže rozhodovať len o svojom katastri a nie o inom.  

 

Poslanec Ing. Lukáš Minár reagoval na občana Ing. Tomčalu, že on vie, na čo má a na čo nemá 

poslanecký mandát.  

 

 

 

6. Záver 

 

Starosta obce ukončil zasadnutie I. Obecného zastupiteľstva mimo plánu práce v roku 2024.. 

 

 

PaedDr. Roman Urbánik  

        starosta obce 

 

 

Zapísala: Ing. Lucia Benčíková  

Močenok, 31. 01. 2024. 

 

 

 

 

Overovatelia: Mgr. Roman Révay ......................................................... 

 

 

 

 

 Ing. Jozef Šuvada  ......................................................... 


